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Cecilia Viman (SD) 
Erik Hamrin (M), 2:e vice ordförande 
Hanna Westman (SBÄ) 
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Henric Eriksson (SD) ersätter Tryggve Lindman (SD) § 122 - § 135 
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Anders Wigelsbo (C) ersätter Amanda Lindblad (S) § 132 - § 135 
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Närvarande ersättare Viktor Kärvinge (S) kl. 09.00 – 10.00, kl. 11.56 – 15.55 
Magdalena Fredriksson (S) 
Thomas Calissendorff (S) 
Marie-Anne Deleryd (C) 
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Närvarande representanter   

Övriga deltagare Malin Selldén Wahlman, kommunsekreterare 
Daniel Holmvin, kommundirektör 
Josefin Gardeblad, kommunjurist 
Anna Malmström, avfallstrateg VafabMiljö Kommunalförbund, § 117 - § 118 
Johanna Olsson, avfallstrateg VafabMiljö Kommunalförbund, § 117 - § 118 
Lars Wedlin, samhällsbyggnadschef, § 119 
Clara Landsbo, planarkitekt, § 119 
Emma Öberg, planarkitekt, § 119 
Arminé Kanakanian, stabschef, § 121 
Camilla Duse, samordnare psykisk hälsa, § 122 
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Dnr 2023/4 

KS § 115 Godkännande av föredragningslista  

Yrkanden 
Amanda Lindblad (S) yrkar 
att kommunstyrelsen beslutar 
att lägga till följande ärenden till föredragningslistan: 

• Begäran om investeringsmedel: Omprioriteringar inom kommunstyrelsen 

• Nämndinitiativ från Erik Hamrin (M) - Uppdatering av reglementet för 
internkontroll i Sala kommun 

• Nämndinitiativ från Erik Hamrin (M) - E-tjänst för delning av bilder och film 
från översvämningarna 

• Nämndinitiativ från Erik Hamrin (M) - Ett nytt sätt att hantera 
beläggningsarbetet i Sala kommun, samt 

att i övrigt godkänna föredragningslistan i sin helhet. 

BESLUT 
Kommunstyrelsen beslutar 

att lägga till följande ärenden till föredragningslistan: 

• Begäran om investeringsmedel: Omprioriteringar inom kommunstyrelsen 

• Nämndinitiativ från Erik Hamrin (M) - Uppdatering av reglementet för 
internkontroll i Sala kommun 

• Nämndinitiativ från Erik Hamrin (M) - E-tjänst för delning av bilder och film 
från översvämningarna 

• Nämndinitiativ från Erik Hamrin (M) - Ett nytt sätt att hantera 
beläggningsarbetet i Sala kommun, samt 

att i övrigt godkänna föredragningslistan i sin helhet. 
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Dnr 2023/4 

KS § 116 Information med anledning av översvämningar Sala kommun  

INLEDNING 
I början av september drabbades Sala kommun av kraftiga regn och höga 
vattenflöden vilka ledde till kraftiga översvämningar. 
Kommundirektör Daniel Holmvin och ordföranden Amanda Lindblad (S) informerar 
hur kommunen hanterat översvämningarna. De riktar ett stort tack till alla som 
bidragit och medverkat, både internt och externt. 

Bordläggning 
Ärendet bordläggs kl.10.00 och återupptas kl.14.40. 

Yrkanden 
Amanda Lindblad (S) yrkar 
att kommunstyrelsen beslutar 
att lägga informationen till handlingarna. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställer sitt eget yrkande mot avslag och finner yrkandet bifallet. 

BESLUT 
Kommunstyrelsen beslutar 

att lägga informationen till handlingarna. 
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Dnr 2023/677 

KS § 117 Förslag till Taxa för utelämnande av allmän handling för 
VafabMiljö Kommunalförbund  

INLEDNING 
VafabMiljö Kommunalförbund har hittills hanterat utlämnande av allmänna 
handlingar kostnadsfritt. Hanteringen av avgifter är också resurskrävande, 
historiskt har det inte varit värt att ta ut en avgift. Nu har en situation uppstått där 
företag löpande begär ut stora mängder handlingar, vilka de skulle kunna få tag i på 
annat sätt. Detta i kombination med att möjligheten att ta ut en avgift även för 
digitala kopior har gjort att förbundet tycker det är motiverat att ta fram en taxa för 
utlämnande av allmänna handlingar.  

Beslut om taxor kan inte delegeras från kommunfullmäktige, beslutet lämnas därför 
vidare till respektive medlemskommun. 

Beslutsunderlag 

Bilaga KS 2023.2692, missiv 
Bilaga KS 2023.2693, Förslag till Taxa för utelämnande av allmän handling för 
VafabMiljö Kommunalförbund 
Bilaga KS 2023.2689, Protokollsutdrag från VafabMiljö, VMKF § 651,2023-06-08  

Ledningsutskottets beslut § 114, 2023-08-30 

Ärendet föredras av avfallstrateger Anna Malmström och Johanna Olsson. 

Yrkanden 

Amanda Lindblad (S) yrkar  
bifall till ledningsutskottets förslag att kommunstyrelsen hemställer att 
kommunfullmäktige beslutar 
att anta taxa för utlämnande av allmän handling för VafabMiljö, med avgift 200 
kronor per påbörjade fjärdedels timma, i enlighet med Bilaga KS 2023.2693. 
Taxan höjs med 2% per år, tillsammans med övriga taxor. 

Amanda Lindblad (S) yrkar 
att kommunstyrelsen hemställer att kommunfullmäktige beslutar 
att anta taxa för utlämnande av allmän handling för VafabMiljö kommunalförbund i 
enlighet med Bilaga KS 2023.2693, 
att taxan höjs 2% per år tillsammans med övriga taxor, samt 
att taxan gäller från och med den 1 januari 2024. 

Anders Wigelsbo (C) yrkar bifall till Amanda Lindblads (S) yrkande. 

Erik Hamrin (M) yrkar 
att kommunstyrelsen hemställer att kommunfullmäktige beslutar 
att avslå förslag till taxa för utlämnande av allmän handling i enlighet med Bilaga KS 
2023.2693, samt  
att Sala kommuns representant istället ska förorda att VafabMiljö 
Kommunalförbund tar fram ett nytt förslag där kostnadsnivåerna sätts i enlighet 
med Sala kommuns taxa för utlämning av allmän handling (2019:1502). 
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Fortsättning § 117 

Magnus Edman (SD), Hanna Westman (SBÄ) och Viveca Molin (M) yrkar bifall till 
Erik Hamrins (M) yrkande. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställer ledningsutskottets förslag mot avslag och finner 
ledningsutskottets förslag avslaget. 

Ordföranden ställer sitt eget yrkande mot avslag och finner sitt eget yrkande bifallet. 

Ordföranden ställer Erik Hamrins (M) yrkande mot avslag och finner yrkandet 
avslaget. 

BESLUT 
Kommunstyrelsen hemställer att kommunfullmäktige beslutar 

att anta taxa för utlämnande av allmän handling för VafabMiljö kommunalförbund i 
enlighet med Bilaga KS 2023.2693, 
att taxan höjs 2% per år tillsammans med övriga taxor, samt 
att taxan gäller från och med den 1 januari 2024. 

Reservationer 
Erik Hamrin (M), Viveca Molin (M), Magnus Edman (SD), Henric Eriksson (SD), 
Cecilia Viman (SD) och Hanna Westman (SBÄ) reserverar sig till förmån för Erik 
Hamrins (M) yrkande. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Skickas till 
Kommunfullmäktige 
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Dnr 2023/678 

KS § 118 Förslag till ny avfallstaxa 2024 för VafabMiljö Kommunalförbund  

INLEDNING 
Vafabmiljös direktion fattade den 8 juni 2023 beslut om att skicka förslag till 
avfallstaxa för 2024 till medlemskommunerna. Anledning till detta är att ett antal 
förändringar i avfallslagstiftningen träder i kraft vid årsskiftet 2023/2024 vilket 
påverkar Vafabmiljös verksamhet och utformningen av de tjänster som erbjuds.  

I underlaget finns även ett förslag till årlig uppräkning av taxan. Införandet av en 
årlig uppräkning innebär att samtliga avgifter i taxan kommer höjas vid varje 
årsskifte, utan att föregås av beslut i respektive medlemskommuns 
kommunfullmäktige. Den årliga uppräkningen föreslås träda i kraft den 1 januari 
2025. 

Sedan den gemensamma taxan trädde i kraft den 1 januari 2020 har synpunkter och 
förbättringsförslag samlats in löpande. Synpunkterna har inkommit både internt och 
externt via kundkontakter, dessa har bearbetats vid två workshopar. För att avgöra 
vilka ändringar som ska genomföras skarpt har förslagen utvärderats utifrån en 
prioriteringsgrad:  

• Prio 1: Krav av lagstiftning, rätta till skevheter, stor nytta för kunden 
• Prio 2: Nytta för kunden, men ej av akut karaktär. I mån av tid.  
• Prio 3: Läggs på väntelistan, att göra senare. ”Bra att ha”-karaktär men ej 

nödvändigt just nu.  

De synpunkter och förslag som bedömdes vara prioritet ett och två är de som 
arbetsgruppen arbetade vidare med och som nu ligger som förslag till beslut.  

Beslutsunderlag 
Bilaga KS 2023.2688, e-post om förslag till ny avfallstaxa 2024 för VafabMiljö 
Kommunalförbund 
Bilaga KS 2023.2691, förslag till ny avfallstaxa 2024 för VafabMiljö 
Kommunalförbund 
Bilaga KS 2023.690, protokollsutdrag från Vafab miljö VMKF § 649, 2023-06-08 

Ledningsutskottets beslut § 113, 2023-08-30 

Ärendet föredras av avfallstrateger Anna Malmström och Johanna Olsson, 
VafabMiljö Kommunalförbund. 

Yrkanden 
Amanda Lindblad (S) yrkar 
bifall till ledningsutskottets förslag att kommunstyrelsen hemställer att 
kommunfullmäktige beslutar 
att godkänna avfallstaxa för VafabMiljö Kommunalförbund, i enlighet med Bilaga KS 
2023.2691, att gälla från och med den 1 januari 2024.   
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Fortsättning § 118 

Beslutsgång 
Ordföranden ställer ledningsutskottets förslag mot avslag och finner 
ledningsutskottets förslag bifallet. 

BESLUT 
Kommunstyrelsen hemställer att kommunfullmäktige beslutar 

att godkänna avfallstaxa för VafabMiljö Kommunalförbund, i enlighet med Bilaga KS 
2023.2691, att gälla från och med den 1 januari 2024.   

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Skickas till 
Kommunfullmäktige 
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Dnr 2019/359 

KS § 119 Översiktsplan för Sala kommun 2050  

INLEDNING 

Enligt plan- och bygglagen ska alla kommuner ha en aktuell översiktsplan. 
Översiktsplanen beskriver hur kommunen avser att främja en långsiktigt god 
utveckling avseende bebyggelse, mark- och vattenanvändning. Översiktsplanen är 
inte bindande, men anger inriktningen för den långsiktiga utvecklingen. 
Med en aktuell översiktsplan finns ett verktyg för att kunna sätta enskilda beslut i 
ett större perspektiv för att gynna utvecklingen på lång sikt. Översiktsplanen är 
kommunens avsiktsförklaring om hur den fysiska miljön bör utvecklas och ett 
viktigt politiskt styrdokument. Den ska vägleda kommunens beslut exempelvis vid 
detaljplanering, planbesked, bygglov och tillståndsansökningar. För allmänheten ger 
översiktsplanen information om kommunens utvecklingsplaner och vilka områden 
som anses särskilt viktiga att bevara. 

Översiktsplanen utgår från Agenda 2030 som övergripande mål för att säkerställa 
att planeringen och utvecklingen av Sala med sikte mot 2050 är långsiktigt hållbar.  

Visionen för översiktsplanen tar avstamp i de globala målen för hållbar utveckling 
samt i nationella och regionala mål. Visionen gäller för ett hållbart och tryggt 
samhälle med livskvalitet och växtkraft med utblick mot 2050. 

Beslutsunderlag 
Bilaga SK 2023.162, missiv 
Bilaga SK 2023.163, antagandehandling 
Bilaga SK 2023.164, granskningsutlåtande 
Bilaga SK 2023.165, länsstyrelsens granskningsyttrande  
Bilaga SK 2023.166, miljökonsekvensbeskrivning 

Ledningsutskottets beslut § 103, 2023-08-30 

Samhällsbyggnadschef Lars Wedlin och planarkitekter Clara Landsbo och Emma 
Öberg deltar vid ärendets behandling. 

Yrkanden 
Amanda Lindblad (S) yrkar 
bifall till ledningsutskottets förslag att kommunstyrelsen hemställer att 
kommunfullmäktige beslutar 
att anta ny Översiktsplan för Sala kommun 2050 i enlighet med bilagor SK 2023.163, 
SK 2023.164, SK 2023.165 och SK 2023.166. 

Anders Wigelsbo (C), Erik Hamrin (M), Hanna Westman (SBÄ), Ingela Kilholm 
Lindström (MP), Johanna Ritvadotter (V), Magnus Edman (SD), Viveca Molin (M), 
Marcus Söderlund (SD) och Cecilia Viman (SD) yrkar bifall till ledningsutskottets 
förslag. 
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Fortsättning § 119 

Beslutsgång 
Ordföranden ställer ledningsutskottets förslag mot avslag och finner 
ledningsutskottets förslag bifallet. 

BESLUT 
Kommunstyrelsen hemställer enhälligt att kommunfullmäktige beslutar 

att anta ny Översiktsplan för Sala kommun 2050 i enlighet med bilagor SK 2023.163, 
SK 2023.164, SK 2023.165 och SK 2023.166. 

 

Moderaterna och Salas Bästa inkommer med protokollsanteckningar. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Skickas till 
Kommunfullmäktige 
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Sala 2023-09-08 

                          
 

Protokollsanteckning från Moderaterna / Koalition Sala 

Sala kommun behöver en översiktsplan.   

Efter många möten, diskussioner, samråd och granskningar går nu Sala 
kommuns nya översiktsplan mot antagande i fullmäktige. Det är på det stora 
hela väldigt välkommet. En kommun är lagligen skyldig att ha en giltig 
översiktsplan och det var det ett tag sen Sala hade. Arbetet med denna plan 
inleddes 2019 och är nu, nästan fyra år senare, färdigt. 

Moderaterna har under arbetet med översiktsplanen slagit vakt om de saker 
som vi tror är viktigt för att få en plan som hjälper Sala framåt. Med det menar 
vi att planen gör det smidigare, enklare och billigare för den som vill bygga eller 
utveckla hus, verksamhet eller skog och mark i Sala kommun. 

Att äganderätten bevaras och att översiktsplanen inte försvårar byggen eller gör 
det svårare att hitta attraktiva platser att bygga på. Svensk byråkrati är i regel 
krånglig nog som den är, därför är det klokt för en kommun att inte gå längre 
än lagen kräver när det gäller ambitionsnivåerna i myndighetsutövning.  

Det är också viktigt att en översiktsplan inte spär på eller underbygger 
moraliska narrativ kring skeenden. Formuleringar och ordval är viktiga när det 
handlar om ett dokument som ska vara rättesnöre för vår personals beslut 
kring till exempel bygglovsansökningar. Vi kommer att återkomma till det i 
detaljkommentarerna nedan.  

Översiktsplanens roll är att vara vägledande för beslut ur ett långsiktigt 
perspektiv. Det var bakgrunden till att Alliansen, som vid tidpunkten utgjorde 
kommunens styre, valde att söka så bred enighet som möjligt för planen 
genom att låta framtagandet ske genom blocköverskridande workshops där alla 
partier deltog.  

Efter granskningen har antagandehandlingen justerats i enlighet med ett flertal 
av våra förslag från samrådsskedet och det glädjer oss. I frågor som rör 
exempelvis säkerställd tillgång på bostads/verksamhetsmark, 
strandskyddsfrågor och äganderättens roll inom nyttjande av skogen har ett 
flertal viktiga förflyttningar gjorts. 

Det går inte att komma ifrån att översiktsplanen är ett uttryck för politisk vilja 
och att alla partier fått kompromissa för att vi skulle nå en slutpunkt med en 
plan som kan accepteras av alla. Här är Moderaterna inget undantag. Vi kan se 
att planen i denna form fortfarande har brister som behöver belysas. Vi tänker 
främst på följande aspekter: 

1. Att översiktsplanen väljr att bygga nyttjande av förnybar energi när det 
nationella målet är fossilfri. 
Det kan tyckas vara en liten sak, men är i själva verket motsatsen. Sverige 
står inför en elektrifieringsresa under de kommande decenierna. De tidigare 
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regeringens energipolitik ledde till elpriser som var så höga att staten 
tvingades gå in och stötta hushåll och företag. Orsaken till detta var att det 
energipolitiska målet om en övergång till förnybar energi visade upp en stor 
brist i det tänkandet, nämligen att förnybar kraft inte är planerbar.  
 
Moderaterna anser att all fossilfri kraftproduktion, där förnybart ingår, 
behövs. När Sala väljer att kvarstå i en blind tro på att förnybar 
kraftproduktion kan möta det behov som finns på ett tillförlitligt sätt så 
riskerar vi därför att göra oss en otjänst. Förutom det riskerar leda till att 
man ett snävt tänkande kring energiproduktionens totala utsläpp per 
genererad kilowattimme så skickar man också en signal till företag om att 
Sala inte försår det moderna klimatsmarta 2030-talets behov av utsläppsfri 
och planerbar kraftproduktion. Här borde översiktsplanen ändras för att gå 
i takt med tiden.  
 

2. En översiktsplan ska inte vara en moralisk pekpinne 
Moderaterna anser att antagandehandlingen bör omformuleras när det 
gäller språkbruk. I den form som planen nu antas så använder den, enligt 
oss, ett språk som är kontraproduktivt. Att åstadkomma positiv förändring 
kräver en positiv klangbotten. Vi hade önskat att formuleringar ”har ett 
stort ansvar” och ordval som ” förödande” ersatt med mindre laddade ord.  
 
Att kommunen har ett myndighetsansvar är en sak, men de nuvarande 
skrivningarna får det att framstå som att det är kommunen och dess 
invånare som har det. Det vi efterlyser är en skrivelser som istället talar om 
det möjligheter vi har att åstadkomma förändring. Likaså kan värdeord 
ändras till mindre laddade. Frågan om klimatet är inte svart eller vit, och få 
frågor är så polariserande. Det är därför oklokt att i en handling som syftar 
till att skapa bred politisk förankring välja att använda sig av dessa ordval. 
Man kommer längre med en positiv grundsyn på klimatarbetet.   
   

3. För långtgående ambitioner kring vattenvård 
Även om antagandehandlingen justerats enligt delar av vårt förslag så 
kvarstår en del punkter som vi anser behöver justeras. Det är främst 
punkterna två, fyra och fem i vårt samråd som avses med detta. Det är 
rimligt att kompensationsåtgärder ska övervägas, inte alltid genomföras.  
 
När en av de viktigaste orsakerna till att ta fram en översiktsplan som ska 
förenkla och minska kostnaderna för att Sala ska kunna växa är det oklokt 
att ha vaga formuleringar som ”Värdefulla våtmarker bevaras” och för 
hårda som” I all kommunal planläggning, exploatering och 
ledningsdragning undvika att skada våtmarkerna” i översiktsplanen. Det är 
tvetydigt och kostnadsdrivande. Att som vi föreslog, mildra och ta bort 
dessa målbilder skulle sannolikt göra exploatering enklare och bättre för 
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Salabor och företag som vill etablera sig. Det skulle även minska kostnader 
för framtagande av detaljplaner.  
 

4. Kommunikationer och infrastruktur 
Översiktsplanen som nu läggs fram har ett för snävt perspektiv på hållbara 
transporter. Sammantaget kommer en del politiska ställningstagande göra 
det svårare att vara bilägare och att åka till Sala med bil. Detta trots att 
andelen elbilar eller lågutsläppsbilar stadigt ökar. Att man inte ser 0-
utsläppsbilar som hållbar transport riskerar leda till en tuffare vardag.  
 
Planen går, ur perspektivet livspussel, inte i takt med många Salabor. Att 
den öppnar för färre parkeringar, prioriterar gång/cykelvägar före bilvägar 
är ett tecken på att man inte förstår hur viktig bilen är i människors vardag. 
Exempelvis borde planen, istället för att öppna för att ta betalt för 
parkering, fokusera på kommersiell laddinfrastruktur och andra åtgärder 
som ökar människor tilltro till elfordon.  
 
Att tro att vi får färre och färre bilar i Sala rimmar illa med den utbyggnad 
av bostäder och företag kommunen vill se. Om målet är att växa antalet 
invånare med 1% per år så kommer andelen bilar rimligen öka lika mycket. 
Den kommer i alla fall inte att minska, då ska vi inte heller försvåra för 
biltrafik genom att gå all-in på gång och cykel. Att titta på de genomförda 
projektens nyttjandegrad innan vidare utbyggnad sker vore klokt då 
kostnaden får att anlägga infrastruktur är hög så måste vi kunna belägga att 
den kommer nyttjas, inte bara hoppas att den kommer nyttjas.   
 

5. Hanteringen av skogen och äganderätten 
Under samrådsskedet så vi påtalat vikten av att kapitlet om grön 
infrastruktur justeras för att säkerställa att skogsbruk kan ske på det sätt 
som den som äger marken finner lämpligast. Den som äger marken ska 
också kunna bruka som den önskar. Allas möjlighet att vistas i skogen 
följer på allemansrätten, men skogsägare ska inte av översiktsplanen 
knuffas mot åtgärder som ”hyggesfritt skogsbruk” om det inte finns ett 
eget intresse.  
 
Att det planerade områdesskyddet av Mellandammen, Östabergsskogen 
och Stadsskogen togs bort på vår uppmaning är positivt, men vi finner det 
mycket olyckligt att den justering av texten som rör skogen i avsnittet 
Riksintressen inte uppdaterats i enlighet med kommunens svar under 
samrådet.  
 
Texten ” Genom århundrandena har dock skogen använts gemensamt av 
Salaborna, vilket gör den känslig för förändringar som privatiserar och 
minskar möjligheterna till gemensam användning.” finns kvar, trots att den 
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enligt samrådskommentaren skulle strykas. Vi anser att hur skogen ägs och 
förvaltas inte styr allmänhetens tillgång till den. Ett ansvarfullt ägandeskap 
och den skötsel av skogen som följer på den skulle på många sätt kunna 
göra skogen ännu mer attraktiv för allmänheten att nyttja. Denna text 
behöver justeras vid en revidering av planen för att Sala kommun tydligare 
ska ta ställning för äganderätten och ett livskraftigt skogsbruk. 
 

Framtagandet av en översiktsplan är ett mycket stort arbete. Det har utförts i 
breda politiska diskussioner och avvägningar, det har Moderaterna uppskattat. 
Men de som har gjort lejonparten av arbetet är dock, helt klart, Sala kommuns 
personal. Det arbetet förtjänar ett stort tack. 

Handlingen i sig innehåller såklart politiska ställningstaganden som vi inte 
själva skulle ha valt att gå fram med och det är detta vi kommenterar i denna 
protokollsanteckning. Det ska dock inte ses som en kritik mot process eller 
arbetsinsatserna i sig. Genom dessa får Sala kommun nu en digital, moderna 
och lätt överblickbar översiktsplan.  

Det kommer nu förhoppningsvis bli enklare och lättare för våra medborgare, 
våra företag och vår egen personal att arbeta med samhällsbyggnadsfrågorna. 
Moderaterna kommer att följa arbetet och se att det också blir billigare för den 
som vill bygga eller etablera sig i Sala i framtiden. 

Med det så riktar vi alltså ett stort och varmt tack till vår personal för det 
imponerande arbete de lagt ner. Det är på tiden att denna plan antas. 

 

För Moderaterna i Sala 

Erik Hamrin (M) 

Tomas Bergling (M) 

Viveca Molin (M) 
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Protokollsanteckning  
från Salas Bästa gällande ärende 4. Översiktsplan för Sala 
kommun 2050.  
 
Salas Bästa har yrkat bifall till slutprodukten Översiktsplan 2050 och är väldigt glada för 
att det nu finns en färdig produkt, men har några invändningar som vi kommer att arbeta 
vidare med till nästa revision och som vi gärna vill föra till protokollet:  
 

1. FÖRBIFART SALA ETAPP 2 
Vi emotser oss från att Förbifart Sala etapp II ska finnas kvar med korridor över 
såväl jordbruksmarker som flygfältet Salanda. Det är inte samhällsekonomiskt 
försvarbart att bygga flera nya kilometer ny väg, tillskapa en ny bro över järnvägen 
m m. Sala stad kommer när 2-1-vägen Sala-Heby (väg 56/72) binds samman med 
den befintliga 2-1-vägen väg 56 vid OK-Q8/Willys ha en hög standard till tätorten 
såväl från söder som öster.  
 
Det viktiga är istället att skapa säkra korsningar i form av cirkulationsplatser på 
den knappt två kilometer långa sträcka via Fridhem till OK-Q8/Willys-korsningen. 
Precis så som man gjort i bl a Borlänge, Västerås och Laxå för att bara nämna 
några olika exempel. Att bygga bort farligt gods-flöde i det aktuella området 
skulle i så fall medföra att även gods på järnvägen intill utgör fara och i så fall 
också ledas bort, vilket ju är en orimlighet. 

 
2. TÅGSTOPP I KUMLA KYRKBY 

Vi saknar fortfarande målbild att kunna tillskapa resandeuppehåll för 
pendeltågen som passerar Kumla. I takt med att resande på järnväg kommer öka 
fram till 2050. Ett sådant stopp skulle gagna föreslagen expansion kring 
serviceorten Kumla (och tillföra Tärna folkhögskola bättre pendlingsvillkor). Heby 
kommun arbetar aktivt för tågstopp i Vittinge, Sala ska så klart följa i samma 
spår(!) och lägga grund för en framtida möjlighet. 

 
 
Hanna Westman, (Sbä) ledamot kommunstyrelsen 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
KOMMUNSTYRELSEN 

Sammanträdesdatum 

  

2023-09-13 

 

 
 

Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 

 

Dnr 2023/829 

KS § 120 Svar på nämndinitiativ från Erik Hamrin (M) - Helgöppen 
turistinformation i Sala  

INLEDNING 
På kommunstyrelsens sammanträde den 16 augusti 2023 väckte Erik Hamrin (M) 
rubricerat nämndinitiativ. 
Initiativtagen beskriver att den turistinformation kommunen erbjuder ska vara 
lättillgänglig när den behövs mest och yrkar att kommunstyrelsen beslutar: 

• att uppdra till kommundirektören att utreda förutsättningarna för att Sala 
kommuns turistinformation ska kunna hålla öppet på helger från mitten av 
maj till mitten av augusti från och med 2024 

• att en redovisning kring hur detta ska genomföras lämnas till 
kommunstyrelsen för beslut i samband med dess sammanträde i januari 
2024. 

Nämndinitiativet överlämnades till kommunstyrelsen för beredning. 

Beslutsunderlag 
Bilaga KS 2023.3989, svar på nämndinitiativ från kommunstyrelsens ordförande 
Bilaga KS 2023.3408, protokollsutdrag KS § 114, 2023-08-16 
Bilaga KS 2023.318, nämndinitiativ från Erik Hamrin (M)  

Yrkanden 
Amanda Lindblad (S) yrkar 
att kommunstyrelsen beslutar 
att bifalla nämndinitiativet. 

Erik Hamrin (M) och Hanna Westman (SBÄ) yrkar bifall till Amanda Lindblads (S) 
yrkande. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställer sitt eget yrkande mot avslag och finner yrkandet bifallet. 

BESLUT 
Kommunstyrelsen beslutar 

att bifalla nämndinitiativet. 

 

 

 

Skickas till 
Kommundirektör 
Erik Hamrin 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
KOMMUNSTYRELSEN 

Sammanträdesdatum 

  

2023-09-13 

 

 
 

Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 

 

Dnr 2023/993 

KS § 121 Begäran om investeringsmedel: Omprioriteringar inom 
kommunstyrelsen  

INLEDNING 
Sala kommun kommer de närmaste åren ha höga kostnader för utbyte av hårdvara i 
IT-nätverk främst för Skolkontoret men även för Vård och Omsorg.  
IT-enheten står inför ständiga utmaningar gällande teknisk utveckling, stigande 
priser, komponentbrist och att bibehålla en god IT-säkerhet. Inom de närmaste åren 
krävs det investeringar i hårdvara för bland annat utbyte av accesspunkter. 
Investering av accesspunkter ligger idag inom respektive verksamhetsbudget och 
IT-enheten har undersökt vad det innebär för respektive verksamhetsområde i 
kostnader om man investerar vidare i den nuvarande lösningen kontra går in i en 
nyare säkrare lösning.  Total besparing 5 000 000 kronor på 5 år (var av 3 000 000 
kronor under perioden 2024–2025) 

För att kunna genomföra besparingen krävs en utökning i IT-enhetens 
investeringsbudget för 2023 på 1 300 000 kronor. Förslaget är att omprioritera 
1 300 000 kronor från Fastighetsenheten lokalprogram som prognostiserar ett 
överskott under 2023. 

Beslutsunderlag 
Bilaga KS 2023.4098, missiv 

Yrkanden 
Amanda Lindblad (S) yrkar 
att kommunstyrelsen beslutar 
att godkänna omprioriteringen av 1 300 000 kronor i 2023 års investeringsbudget 
från Fastighetsenheten lokalprogram till IT-enheten. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställer sitt eget yrkande mot avslag och finner yrkandet bifallet. 

BESLUT 
Kommunstyrelsen beslutar 

att godkänna omprioriteringen av 1 300 000 kronor i 2023 års investeringsbudget 
från Fastighetsenheten lokalprogram till IT-enheten 

 

 

 

 

Skickas till 
Ekonomikontoret 
IT-enheten 
Fastighetsenheten 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
KOMMUNSTYRELSEN 

Sammanträdesdatum 

  

2023-09-13 

 

 
 

Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 

 

Dnr 2023/630 

KS § 122 Yttrande över remiss länsgemensam överenskommelse om 
samverkan för vuxnas psykiska ohälsa  

INLEDNING 
Sala kommun har bjudits in att lämna synpunkter på förslaget till ny länsgemensam 
överenskommelse om samverkan för vuxnas psykiska ohälsa.  

Förslaget utgör ett länsövergripande styrdokument för kommuner i Västmanlands 
län och Region Västmanland med syfte att stödja berörda aktörer i samverkans-
frågor rörande vuxnas psykiska ohälsa.  

Målgruppen för överenskommelsen är personer över 18 år med psykisk ohälsa, 
riskbruk, skadligt bruk, beroende av alkohol, andra substanser och spel eller en 
samsjuklighet när det finns ett behov av samverkan eller samplanerade insatser 
mellan huvudmännen.  
Överenskommelsen syftar också till att klargöra roller och ansvar samt till att 
berörda aktörer ska få bättre förståelse för varandras uppdrag. Vidare tydliggör 
överenskommelsen styrning, organisation och struktur för samverkan kring vuxnas 
psykiska ohälsa i länet. 

Beslutsunderlag 
Bilaga KS 2023.2524, missiv – remiss 
Bilaga KS 2023.2524, länsgemensam överenskommelse om samverkan för vuxnas 
psykiska ohälsa 
Bilaga KS 2023.2524, Bilaga 1, aktörers uppdrag och ansvarsområden 
Bilaga KS 2023.3960, yttrande  
Ledningsutskottets beslut § 104, 2023-08-30 

Samordnare psykisk hälsa, Camilla Duse föredrar ärendet. 

Yrkanden 
Amanda Lindblad (S) yrkar 
att kommunstyrelsen beslutar  
att till Region Västmanland avge yttrande över remiss länsgemensam 
överenskommelse om samverkan för vuxnas psykiska ohälsa, i enlighet med Bilaga 
KS 2023.3960.  

Beslutsgång 
Ordföranden ställer sitt eget yrkande mot avslag och finner yrkandet bifallet. 

BESLUT 
Kommunstyrelsen beslutar 

att till Region Västmanland avge yttrande över remiss länsgemensam 
överenskommelse om samverkan för vuxnas psykiska ohälsa, i enlighet med Bilaga 
KS 2023.3960. 

Skickas till 
Region Västmanland, Vård och Omsorg 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
KOMMUNSTYRELSEN 

Sammanträdesdatum 

  

2023-09-13 

 

 
 

Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 

 

Dnr 2023/781 

KS § 123 Utredning om att införa e-förslag  

INLEDNING 
Vid kommunfullmäktiges presidieberedning den 16 mars 2023, § 23, beslutades att i 
samband med revidering av Arbetsordning för kommunfullmäktige ersätta 
medborgarförslag med e-förslag. 
Kanslienheten har tillsammans med kommunikationsenheten tagit fram ett förslag. 

Ett e-förslag är en kort fråga, önskan om åtgärd eller information från en 
medborgare till kommunen eller regionen. 
Människor kan på en webbplats skapa, underteckna, kommentera och dela e-förslag 
med andra genom dator, smartphone eller surfplatta. E-förslaget kan beskrivas som 
ett verktyg där användarna uppmärksammar och söker stöd för specifika sakfrågor, 
påvisar befintliga orättvisor eller föreslår konkreta politiska åtgärder.  

E-förslag ersätter möjligheten att lämna medborgarförslag och ska därför inte 
förväxlas med den möjlighet till medborgarförslag som regleras i kommunallagen.  

Projektet har valt att jobba mot kommunfullmäktiges utvecklingsmål och 
målområde: Ett tryggt och rättvist Sala. Införandet av e-förslag kommer att 
utvärderas utifrån målområde och utvecklingsmål.  

Målområdet innebär att alla kommunmedborgare ska ha lika rättigheter, 
möjligheter och skyldigheter. 

12 månader efter införandet av e-förslag ska en uppföljning genomföras.  

Beslutsunderlag 
Bilaga KS 2023.3004, missiv  
Bilaga KS 2023.3003, utredning om att införa e-förslag 
Protokollsutdrag KFPD § 60, 2023-08-17 
Protokollsutdrag DB § 21, 2023-08-17 

Ledningsutskottets beslut § 106, 2023-08-30 

Yrkanden 
Amanda Lindblad (S) yrkar 
bifall till ledningsutskottets förslag att kommunstyrelsen beslutar 
att godkänna utredningen om att införa e-förslag i enlighet med Bilaga KS 
2023.3003, samt 
att hänskjuta vidare hantering till arbetet med framtagande av reviderad 
Arbetsordning för kommunfullmäktige. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställer ledningsutskottets förslag mot avslag och finner 
ledningsutskottets förslag bifallet. 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
KOMMUNSTYRELSEN 

Sammanträdesdatum 

  

2023-09-13 

 

 
 

Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 

 

 

Fortsättning § 123 

BESLUT 
Kommunstyrelsen beslutar 

att godkänna utredningen om att införa e-förslag i enlighet med Bilaga KS 
2023.3003, samt 
att hänskjuta vidare hantering till arbetet med framtagande av reviderad 
Arbetsordning för kommunfullmäktige. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Skickas till 
Demokratiberedningen 
Kommunjurist 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
KOMMUNSTYRELSEN 

Sammanträdesdatum 

  

2023-09-13 

 

 
 

Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 

 

Dnr 2023/539 

KS § 124 Revidering av Taxa för räddningstjänstens externa arbeten  

INLEDNING 
Kommunfullmäktige har vid fastställande av räddningstjänstens taxor samtidigt 
uppdragit till kommunstyrelsen att revidera dessa utifrån personalkostnads-
ökningarna. 

Taxan som avses i denna framställning gäller externa arbeten. Med externa arbeten 
avses främst sådana inom den kommunala verksamheten. I de fall tjänsten avser den 
privata marknaden skall den inte kompetens- eller tidsmässigt rimligen inte kunna 
erhållas på annat sätt. 

Den senaste höjningen skedde i januari 2020 och därför föreslås en höjning om 10 
% som innefattar personalkostnadsökningarna 2020–2023. 

Beslutsunderlag 
Bilaga KS 2023.2230, missiv 
Bilaga KS 2023.3352, reviderad Taxa för räddningstjänstens externa arbeten 

Ledningsutskottets beslut § 107, 2023-08-30 

Yrkanden 
Amanda Lindblad (S) yrkar 
bifall till ledningsutskottets förslag att kommunstyrelsen beslutar 
att räddningstjänstens taxa för externa arbeten höjs från och med den 1 oktober 
2023 med 10 % i enlighet med Bilaga KS 2023.3352. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställer ledningsutskottets förslag mot avslag och finner 
ledningsutskottets förslag bifallet. 

BESLUT 
Kommunstyrelsen beslutar 

att räddningstjänstens taxa för externa arbeten höjs från och med den 1 oktober 
2023 med 10 % i enlighet med Bilaga KS 2023.3352. 

 

 

 

 

 

 

Skickas till 
Räddningstjänsten  
Kanslienheten 
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Dnr 2022/1133 

KS § 125 Svar på medborgarförslag om hantering av medborgarförslag  

INLEDNING 
Rubricerat medborgarförslag inkom den 16 december 2022.  Förslagsställaren 
föreslår en ny hantering av medborgarförslag som bland annat innebär mer frekvent 
återkoppling till förslagsställaren samt större involvering av förslagsställaren i 
hanteringsprocessen av ett medborgarförslag.  Staben för utveckling och förvaltning 
har fått yttra sig i ärendet.  
I Sala kommun pågår ett arbete med att se över hanteringen av medborgarförslag. 
Syftet är ett uppnå en enkel, effektiv och medborgarvänlig hantering av förslag från 
medborgare till kommunen. En utredning om e-förslag har genomförts och hanteras 
vid kommunstyrelsens sammanträde den 13 september 2023. Flera av de aspekter 
som lyfts av förslagsställaren har varit del av utredningsarbetet. Förslag till beslut är 
att godkänna utredningen samt att hänskjuta vidare hantering till arbetet med 
framtagande av reviderad arbetsordning för kommunfullmäktige. Efter att 
förändringar verkställs ska en utvärdering göras efter ett år.   

Beslutsunderlag 
Bilaga KS 2023.3471, svar på medborgarförslag från kommunstyrelsens ordförande 
Bilaga KS 2023.970, yttrande från Staben för utveckling och förvaltning 
Bilaga KS 2023.4540, protokollsutdrag KF § 162, 2022-12-19 
Bilaga KS 2022.5555, medborgarförslag 

Ledningsutskottets beslut § 108, 2023-08-30 

Yrkanden 
Amanda Lindblad (S) yrkar 
bifall till ledningsutskottets förslag att kommunstyrelsen hemställer att 
kommunfullmäktige beslutar 
att avslå medborgarförslaget. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställer ledningsutskottets förslag mot avslag och finner 
ledningsutskottets förslag bifallet. 

BESLUT 
Kommunstyrelsen hemställer att kommunfullmäktige beslutar 

att avslå medborgarförslaget. 

 

 

 

 

Skickas till 
Kommunfullmäktige 
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Dnr 2022/1151 

KS § 126 Svar på medborgarförslag om ställplatser  

INLEDNING 
Rubricerat medborgarförslag inkom den 23 december 2022. 

Förslagsställaren beskriver att Sala kommun är beroende av en fungerande 
turistnäring och behöver anpassa sig till de olika krav som den medför. Pandemin 
har även påverkat den interna turistnäringen på ett positivt sätt det vill säga att 
antalet "hemestrar" ökar och även ökad försäljning av både husvagnar och husbilar. 
Förslagsställaren vill att kommunfullmäktige beslutar tillåta husvagnar att vara 
uppställda på befintliga ställplatser som idag enbart är avsedda för husbilar.  

Beslutsunderlag 
Bilaga KS 2023.3468, svar på medborgarförslag från kommunstyrelsens ordförande 
Bilaga KS 2023.1237, yttrande över medborgarförslaget 
Bilaga KS 2023.865, protokollsutdrag KS § 10, 2023-02-27 
Bilaga KS  2023.842, protokollsutdrag KFPB § 7, 2023-01-19 
Bilaga KS 2023.866, medborgarförslag 

Ledningsutskottets beslut § 109, 2023-08-30 

Yrkanden 
Amanda Lindblad (S) yrkar 
bifall till ledningsutskottets förslag att kommunstyrelsen hemställer att 
kommunfullmäktige beslutar 
att avslå medborgarförslaget. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställer ledningsutskottets förslag mot avslag och finner 
ledningsutskottets förslag bifallet. 

BESLUT 
Kommunstyrelsen hemställer att kommunfullmäktige beslutar 

att avslå medborgarförslaget 
 

 

 

 

 

 

 

Skickas till 
Kommunfullmäktige 
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Dnr 2023/367 

KS § 127 Svar på medborgarförslag om klistermärken med förbud att kasta 
skräp  

INLEDNING 
Rubricerat medborgarförslag inkom till Sala kommun den 28 april 2023.  

Medborgaren föreslår att ett klistermärke eller liten skylt med lydelsen ”förbud att 
kasta skräp” ska tas fram och sättas upp på de gruvtunnor innehållande 
säsongsblommor som pryder stadens centrum.  

Beslutsunderlag 
Bilaga KS 2023.3466, svar på medborgarförslag från kommunstyrelsens ordförande 
Bilaga KS 2023.2318, yttrande över medborgarförslag 
Bilaga KS 2023.2273, protokollsutdrag KF § 58, 2023-05-29 
Bilaga KS 2023.1999, protokollsutdrag KFPB §41, 2023-05-16 
Bilaga KS 2023.1730, medborgarförslag 

Ledningsutskottets beslut § 110, 2023-08-30 

Yrkanden 
Amanda Lindblad (S) yrkar 
bifall till ledningsutskottets förslag att kommunstyrelsen hemställer att 
kommunfullmäktige beslutar 
att avslå medborgarförslaget. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställer ledningsutskottets förslag mot avslag och finner 
ledningsutskottets förslag bifallet. 

BESLUT 
Kommunstyrelsen hemställer att kommunfullmäktige beslutar 

att avslå medborgarförslaget. 
 

 

 

 

 

 

 

 

Skickas till 
Kommunfullmäktige 
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Dnr 2023/397 

KS § 128 Ansökan om driftsbidrag för åren 2024–2026, Svartådalens 
Bygdeutveckling ekonomisk förening 

INLEDNING 
Svartådalens Bygdeutveckling ekonomisk förening har inkommit med en ansökan 
om förnyat årligt driftbidrag för perioden 2024 – 2026 för Besökscentret i 
Västerfärnebo. 

Beslutsunderlag 
Bilaga KS 2023.1818, ansökan om driftsbidrag för åren 2024-2026, Svartådalens 
Bygdeutveckling 

Ledningsutskottets beslut § 112, 2023-08-30 

Yrkanden 
Amanda Lindblad (S) yrkar 
bifall till ledningsutskottets förslag att kommunstyrelsen beslutar 
att bevilja Svartådalens Bygdeutveckling ekonomisk förening, ett driftbidrag om 
250 000 kronor per år för åren 2024 – 2026, att täckas inom kommunstyrelsens 
ram. 

Anders Wigelsbo (C), Ingela Kilholm Lindström (MP), Camilla Runerås (S), Viktor 
Kärvinge (S), Glenn Andersson (S) och Marie-Anne Deleryd (C) yrkar bifall till 
ledningsutskottets förslag. 

Erik Hamrin (M) yrkar 
att kommunstyrelsen beslutar 
att ärendet återremitteras för att inhämta budget, årsredovisning och 
verksamhetsplan från föreningen samt bjuda in föreningens ordförande till 
nästkommande sammanträde för att svara på frågor, samt  
att berört kontor uppmanas återkomma med den finansiella påverkan detta skulle 
innebära. 

Henric Eriksson (SD), Magnus Edman (SD), Viveca Molin (M) och Hanna Westman 
(SBÄ) yrkar bifall till Erik Hamrins (M) återremissyrkande. 

Ajournering 
Sammanträdet ajourneras kl.13.52 – 14.00. 

Glenn Andersson (S) yrkar 
att kommunstyrelsen beslutar 
att avslå Erik Hamrins (M) återremissyrkande.  

Beslutsgång 
Ordföranden ställer frågan om ärendet ska avgöras i dag eller återremitteras och 
finner att ärendet ska avgöras idag. 
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Fortsättning § 128 

Votering 
Votering begärs och följande voteringsproposition godkänns. 
Den som stödjer att ärendet ska avgöras idag röstar JA och den som stödjer att 
ärendet ska återremitteras röstar NEJ. 

Vid röstningen avges 7 JA-röster: Amanda Lindblad [S], Glenn Andersson [S], Camilla 
Runerås [S], Anders Wigelsbo [C], Marie-Anne Deleryd [C], Viktor Kärvinge [S], 
Ingela Kilholm Lindström [MP] och 6 NEJ-röster: Magnus Edman [SD], Henric 
Eriksson [SD], Cecilia Viman [SD], Erik Hamrin [M], Viveca Molin [M], Hanna 
Westman [SBÄ]. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställer ledningsutskottets förslag mot avslag och finner 
ledningsutskottets förslag bifallet. 

BESLUT 
Kommunstyrelsen beslutar 

att bevilja Svartådalens Bygdeutveckling ekonomisk förening, ett driftbidrag om 
250 000 kronor per år för åren 2024 – 2026, att täckas inom kommunstyrelsens 
ram. 

Reservationer 
Erik Hamrin (M), Viveca Molin (M), Magnus Edman (SD), Henric Eriksson (SD), 
Cecilia Viman (SD) och Hanna Westman (SBÄ) reserverar sig till förmån för Erik 
Hamrins (M) återremissyrkande. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Skickas till 
Svartådalens Bygdeutveckling ekonomisk förening 
Ekonomikontoret 
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Dnr 2023/641 

KS § 129 Hemställan från Äldre- och omsorgsnämnden att fastställa att 
taxor och avgifter ändras  

INLEDNING 
Äldre- och omsorgsnämnden beslutade den 15 juni 2023, § 82, att fastställa taxor 
och avgifter inom äldreomsorgen samt att överlämna beslutet för beredning i 
kommunstyrelsen. 

Taxor och avgifter inom äldreomsorgen i Sala Kommun är väldigt låga och har varit 
så under lång tid. De senaste två åren har taxorna indexreglerats, men det är inte 
tillräckligt för att följa den nuvarande kostnadsutvecklingen. För 2023 är 
finansieringsgraden genom taxor inom Äldreomsorgen 3%.  

De föreslagna nya taxorna skulle öka finansieringsgraden till 4,7–5,1 % beroende på 
vilken nivå i omsorgstaxan inom hemtjänsten som beslutas.  

De föreslagna taxorna berör matabonnemang inom SÄBO (särskilt boende), 
trygghetslarm, hemsjukvård och omvårdnad inom hemtjänsten. Taxemodellen är 
konstruerad så att maxtaxa (för närvarande 2 359 kronor) inte uppnås. 
Matabonnemang ingår inte i maxtaxa.  

De nya taxorna som föreslås är: 

• Matabonnemang höjs från 3 301 kronor till 4 000 kronor per månad 

• Trygghetslarm höjs från 219 kronor till 495 kronor per månad 

• Hemsjukvård höjs från 231 kronor till 500 kronor per månad 

• Omvårdnad höjs från 231 kronor till 700 kronor per månad 

Beslutsunderlag 
Bilaga KS 2023.2550, handlingar från ÄON 

Ledningsutskottets beslut § 115, 2023-08-30 

Yrkanden 
Amanda Lindblad (S) yrkar 
bifall till ledningsutskottets förslag att kommunstyrelsen hemställer att 
kommunfullmäktige beslutar 
att anta reviderade taxor enligt följande: 

• Matabonnemang höjs från 3 301 kronor till 4 000 kronor per månad 

• Trygghetslarm höjs från 219 kronor till 495 kronor per månad 

• Hemsjukvård höjs från 231 kronor till 500 kronor per månad 

• Omvårdnad höjs från 231 kronor till 700 kronor per månad, 

att taxorna årligen indexuppräknas enligt KPI (konsumentprisindex), samt 
att taxorna ska gälla från och med den 1 oktober 2023. 
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Fortsättning § 129 

Camilla Runerås (S), Anders Wigelsbo (C), Erik Hamrin (M) och Magnus Edman (SD) 
yrkar bifall till ledningsutskottets förslag. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställer ledningsutskottets förslag mot avslag och finner 
ledningsutskottets förslag bifallet. 

BESLUT 
Kommunstyrelsen hemställer att kommunfullmäktige beslutar 

att anta reviderade taxor enligt följande: 

• Matabonnemang höjs från 3 301 kronor till 4 000 kronor per månad 

• Trygghetslarm höjs från 219 kronor till 495 kronor per månad 

• Hemsjukvård höjs från 231 kronor till 500 kronor per månad 

• Omvårdnad höjs från 231 kronor till 700 kronor per månad, 

att taxorna årligen indexuppräknas enligt KPI (konsumentprisindex), samt 
att taxorna ska gälla från och med den 1 oktober 2023. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Skickas till 
Kommunfullmäktige 
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Dnr 2023/547 

KS § 130 Ansökan om ekonomiskt stöd till Bufff Västmanlands verksamhet i 
Sala  

INLEDNING 
Bufff Västmanland har sin föreningslokal på Ekebygatan i Sala och erbjuder 
övernattningsmöjligheter för barn i sällskap med vuxen som ska besöka sina pappor 
på Salbergaanstalten. Verksamheten är beskriven i bifogad verksamhetsberättelse 
för 2022 och verksamhetsplan för 2023.  

Förutom att hyra ut lägenheten till barn med vårdnadshavare som skall besöka 
anhöriga, ger Bufff Västmanland möjlighet till Sala kommuns socialförvaltning att 
vid behov utnyttja lägenheten till bevakat umgänge, vilket har utnyttjats frekvent, 
flera gånger per vecka, under året.  

Föreningen har tre personer anställda, en som arbetar med biblioterapi och 
anstaltsinformation och två som arbetar med uppsökande verksamhet till skolor och 
socialkontor i Västmanland. 

Ett av de viktigaste syftena med att knyta familjerna till Bufffs verksamhet, är att ge 
barnen så mycket trygghet och inre styrka att de senare kan avhålla sig från 
kriminell verksamhet. 

Bufff Västmanland har inkommit med en ansökan om ekonomiskt stöd om 60 000 
kronor för verksamheten i Sala för år 2023. 

Beslutsunderlag 

Bilaga KS 2023.2226, ansökan om ekonomiskt stöd till Bufff Västmanlands 
verksamhet i Sala med bilagor 

Ledningsutskottets beslut § 116, 2023-08-30 

Yrkanden 

Amanda Lindblad (S) yrkar 
bifall till ledningsutskottets förslag att kommunstyrelsen hemställer att 
kommunfullmäktige beslutar 
att bevilja Bufff Västmanlands ansökan om ekonomiskt stöd om 60 000 kronor för 
2023, att tas ur eget kapital. 

Erik Hamrin (M) yrkar 
att kommunstyrelsen beslutar 
att avslå ansökan. 

Henric Eriksson (SD) och Hanna Westman (SBÄ) yrkar bifall till Erik Hamrins (M) 
avslagsyrkande. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer ledningsutskottets förslag mot Erik Hamrins (M) 
avslagsyrkande och finner ledningsutskottets förslag bifallet. 
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Fortsättning § 130 

BESLUT 

Kommunstyrelsen hemställer att kommunfullmäktige beslutar 

att bevilja Bufff Västmanlands ansökan om ekonomiskt stöd om 60 000 kronor för 
2023, att tas ur eget kapital. 

Reservationer 
Erik Hamrin (M), Viveca Molin (M), Magnus Edman (SD), Henric Eriksson (SD), 
Cecilia Viman (SD) och Hanna Westman (SBÄ) reserverar sig till förmån för Erik 
Hamrins (M) avslagsyrkande. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Skickas till 
Kommunfullmäktige 
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Dnr 2023/827 

KS § 131 Svar på nämndinitiativ från Erik Hamrin (M) - Stöd för 
Grannsamverkansföreningar för tryggare samhällen  

INLEDNING 
På kommunstyrelsens sammanträde den 16 augusti 2023 väckte Erik Hamrin (M) 
rubricerat medborgarförslag. 

Initiativtagaren föreslår att ett utpekat stöd för grannsamverkansföreningar inrättas 
och yrkar att kommunstyrelsen beslutar att uppdra till kommundirektören att 
utreda hur en rutin och regelverk för riktat stöd till grannsamverkansföreningar bör 
se ut och marknadsföras, att kommundirektören tillser att en införandeplan för 
detta stöd tas fram, att en redovisning kring hur detta ska genomföras lämnas vid 
kommunstyrelsens sammanträde i januari 2024. 

Nämndinitiativet överlämnades till kommunstyrelsen för beredning. 

Beslutsunderlag 
Bilaga KS 2023.4009, svar på nämndinitiativ från kommunstyrelsens ordförande 
Bilaga KS 2023.3407, protokollsutdrag KS § 113, 2023-08-16 
Bilaga KS 2023.3182, nämndinitiativ från Erik Hamrin (M) 

Yrkanden 
Amanda Lindblad (S) yrkar 
att kommunstyrelsen beslutar 
att nämndinitiativet behandlas inom ramen för nya lokala BRÅ.   

Erik Hamrin (M) yrkar 
att kommunstyrelsen beslutar 
att bifalla nämndinitiativet.  

Hanna Westman (SBÄ) och Viveca Molin (M) yrkar bifall till Erik Hamrins (M) 
yrkande. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställer sitt eget yrkande mot Erik Hamrins (M) yrkande och finner sitt 
eget yrkande bifallet. 

BESLUT 
Kommunstyrelsen beslutar 

att nämndinitiativet behandlas inom ramen för nya lokala BRÅ.   

Reservationer 
Erik Hamrin (M), Viveca Molin (M) och Hanna Westman (SBÄ) reserverar sig till 
förmån för Erik Hamrins (M) bifallsyrkande. 

Skickas till 
Kommundirektör 
Erik Hamrin 
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Dnr 2023/4 

KS § 132 Övriga frågor  

INLEDNING 
Kommundirektör Daniel Holmvin och Anders Wigelsbo (C) informerar om vad den 
afrikanska svinpesten innebär för Sala kommun. De redogör för de samarbeten som 
initierats med olika myndigheter och intresseorganisationer för att lösa den 
uppkomna situationen. 

Kommundirektör Daniel Holmvin informerar att både intern och extern utvärdering 
av insatserna vid översvämningarna kommer att genomföras. 

Erik Hamrin (M) vill få besked om när en redovisning av uppföljning av avtalstrohet 
inom kommunen kan genomföras. Kommundirektör Daniel Holmvin återkommer 
med besked. 

Erik Hamrin (M) informerar att den ideella organisation Paint4kidz åter vänt sig till 
kommunstyrelsen med en förfrågan om att måla tavlor. Tavlorna ställs ut under 
perioden den 11 november 2023 till och med 25 november 2023 och varje tavla går 
att byta mot en valfri gåva till årets julklappsinsamling för att hjälpa barn i Sverige. 
Temat för årets julklappinsamling är Utanförskap. 

Magnus Edman (SD) lyfter en fråga om när den vita bron vid Väsby Kungsgård ska 
åtgärdas? 
Anders Wigelsbo (C) meddelar att det pågår diskussioner mellan Sala Hembygds- 
och fornminnesförening och Sala kommun för att hitta en lösning. 

Anders Wigelsbo (C) informerar att miljöstrateg Linnea Landfors tillsammans med 
representanter från Länsstyrelsen kommer att genomföra en 
Klimatanpassningspromenad den 26 september samt en politikerträff med 
filmvisning och klimatanpassningsspel den 28 september. Kommunstyrelsens 
ledamöter och ersättare bjuds in att delta. 

Anders Wigelsbo (C) uppdrar till kommundirektör Daniel Holmvin att framföra 
kommunstyrelsens enhälliga tack till berörd personal som deltagit i arbetet för att 
hantera översvämningarna.  

Yrkanden 
Anders Wigelsbo (C) yrkar 
att kommunstyrelsen beslutar 
att lägga informationen till handlingarna. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställer sitt eget yrkande mot avslag och finner yrkandet bifallet. 

BESLUT 
Kommunstyrelsen beslutar 

att lägga informationen till handlingarna. 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
KOMMUNSTYRELSEN 

Sammanträdesdatum 

  

2023-09-13 

 

 
 

Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 

 

Dnr 2023/990 

KS § 133 Nämndinitiativ från Erik Hamrin (M) - Uppdatering av 
reglementet för internkontroll i Sala kommun  

INLEDNING 
Erik Hamrin (M) väcker rubricerat nämndinitiativ. 
Internkontroll är en grundläggande del av en effektiv och ansvarsfull kommunal 
verksamhet. Det är genom ett välutvecklat system för intern kontroll som Sala 
kommun kan säkerställa att verksamheten bedrivs på ett effektivt och 
ändamålsenligt sätt.   

Det används också för att identifiera och hantera eventuella risker som kan hindra 
kommunen från att nå sina mål och utföra sin verksamhet enligt gällande lagar och 
regler. Därtill för att säkerställa att kommunen följer alla relevanta lagar, 
förordningar och interna styrdokument.  

Det nuvarande reglementet för intern kontroll i Sala kommun har inte uppdaterats 
sedan 2016, vilket kan påverka dess relevans och träffsäkerhet. Vi ser därför att en 
uppdatering är nödvändig för att säkerställa att reglementet är uppdaterat för att 
möta de förändrade behov och utmaningar som kommunen står inför. Att ha ett nytt 
reglemente på plats inför 2024 vore bra för kommunen. 
Initiativtagen yrkar att kommunstyrelsen uppdrar till kommundirektören att tillse 
att reglementet för internkontroll omarbetas, samt att det nya förslaget är klart för 
behandling vid kommunstyrelsens sammanträde i december 2023. 

Beslutsunderlag 
Bilaga KS 2023.4089, nämndinitiativ från Erik Hamrin (M) 

Yrkanden 
Anders Wigelsbo (C) yrkar 
att kommunstyrelsen beslutar 
att nämndinitiativet får väckas och överlämnas till kommunstyrelsen för beredning. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställer sitt eget yrkande mot avslag och finner yrkandet bifallet. 

BESLUT 
Kommunstyrelsen beslutar 

att nämndinitiativet får väckas och överlämnas till kommunstyrelsen för beredning. 

 

 

 

 

Skickas till 
Kommunstyrelsen 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
KOMMUNSTYRELSEN 

Sammanträdesdatum 

  

2023-09-13 

 

 
 

Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 

 

Dnr 2023/991 

KS § 134 Nämndinitiativ från Erik Hamrin (M) - e-tjänst för delning av 
bilder och film från översvämningarna  

INLEDNING 
Erik Hamrin (M) väcker rubricerat nämndinitiativ. 

Han vill att kommunstyrelsen ger kommundirektören i uppdrag att utreda 
förutsättningarna för en e-tjänst som ska ge Salaborna möjlighet att ladda upp filmer 
och bilder från översvämningarna till kommunen. Syftet med detta är att skapa ett 
bättre informationsunderlag för analys och beslut framgent. Bildfiler innehåller 
alltid tidstämplar, men i rätt många fall även GPS-koordinater, vilket kan hjälpa till 
vid kartläggningen. 

Beslutsunderlag 
Bilaga KS 2023.4096, nämndinitiativ från Erik Hamrin (M) 

Yrkanden 
Anders Wigelsbo (C) yrkar 
att kommunstyrelsen beslutar 
att nämndinitiativet får väckas och överlämnas till kommunstyrelsen för beredning. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställer sitt eget yrkande mot avslag och finner yrkandet bifallet. 

BESLUT 
Kommunstyrelsen beslutar 

att nämndinitiativet får väckas och överlämnas till kommunstyrelsen för beredning. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Skickas till 
Kommunstyrelsen 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
KOMMUNSTYRELSEN 

Sammanträdesdatum 

  

2023-09-13 

 

 
 

Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 

 

Dnr 2023/992 

KS § 135 Nämndinitiativ från Erik Hamrin (M) - Ett nytt sätt att hantera 
beläggningsarbetet i Sala kommun  

INLEDNING 
Erik Hamrin (M) väcker rubricerat nämndinitiativ. 
Initiativtagaren beskriver att Sala kommun under många år haft problem med att 
utföra beläggningsarbete på bil- samt gång- och cykelvägar på grund av avsaknad av 
upphandlade avtal för tjänsten. Kommunen äger dessutom inte rådighet över alla 
vägar. Trafikverket äger många av vägarna i kommunen och ansvarar för 
underhållet av dessa. Sala kommun upphandlar dessutom delar av 
vinterväghållningen från privata entreprenörer på många ställen. 
Initiativtagaren föreslår fyra förändringar inom ramen för Sala kommuns arbete 
med beläggningsarbete och underhåll. 

Beslutsunderlag 
Bilaga KS 2023.4097, nämndinitiativ från Erik Hamrin (M) 

Yrkanden 
Anders Wigelsbo (C) yrkar 
att kommunstyrelsen beslutar 
att nämndinitiativet får väckas och överlämnas till kommunstyrelsen för beredning. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställer sitt eget yrkande mot avslag och finner yrkandet bifallet. 

BESLUT 
Kommunstyrelsen beslutar 

att nämndinitiativet får väckas och överlämnas till kommunstyrelsen för beredning. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Skickas till 
Kommunstyrelsen 
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Detta dokument är elektroniskt signerat och juridiskt bindande.	

Ordförande: Anders WigelsboOrdförande : Amanda Lindblad

Sekreterare: Malin Seldén WahlmanLedamot: Cecilia Viman
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